
 Zápis 
 

z 4. jednání Komise rozvoje města 

konané dne 22. 3. 2023 ve Žďáře nad Sázavou 

  

Garant komise: Ing. Martin Mrkos, ACCA, starosta města 

Předseda komise: Mgr. Zdeněk Navrátil 

        Tajemník komise: Veronika Stejskalová, DiS. 

        Přítomni: Mgr. Zdeněk Navrátil, Mgr. Miroslav Inwald, Ing. Pavla Müllerová,   

                Ing. Miloslav Sláma, Mgr. Jaromír Brychta, Ing. Martin Černý, 

                Ing. Zdenka  Priatková 

        Omluveni:  

        Nepřítomni:  

     Hosté: Ing. Jan Prokop, Ing. arch. Zbyněk Ryška, Mgr. Tamara Pecková 

Homolová 

        Legenda: červeně jsou informace pro RM,  fialově jsou úkoly v rámci komise 

 
 

1. Program jednání 

Hlasování o programu jednání 22. 3. 2023. 

Pro:  7  Proti: 0            Zdrželi se hlasování: 0            

Program jednání byl schválen. 

 

2. Účast hostů  

Hlasování o účasti hostů na jednání komise 22. 3. 2023. 

Pro: 7   Proti: 0            Zdrželi se hlasování:  0            

Účast hostů byla schválena. 

Jednání probíhalo za osobní účasti i online. 

 

3. Prostor před a za Domem kultury Žďár nad Sázavou 

Hosté: Ing. arch. Zbyněk Ryška - online,  Mgr. Tamara Pecková Homolová 

 

Na úvod jednání si vzal slovo pan starosta a seznámil komisi rozvoje města s 

tématem prostoru kolem Domu kultury Žďár nad Sázavou. Vyzdvihl důležitost tohoto 

prostoru v centru města pro občany Žďáru. Je nutná revitalizace tohoto významného 

prostoru, který poskytuje velký potenciál pro volnočasové aktivity a pořádání různých 

kulturních či sportovních akcí. V současné době je prostor zcela nevyužíván z 

důvodů velkého otevřené prostoru, který je málo intimní, s nedostačující zelení, v 



blízkosti dvou silnic a nenavazujících cyklostezek. Právě proto se Město Žďár nad 

Sázavou připravuje vyhlásit otevřenou architektonickou soutěž na prostor jak před 

tak i za Domem kultury. Součástí návrhů architektů by byla etapizace tohoto 

řešeného území spolu s územím dotčeným, vyřešení návaznosti cyklostezek z ul. 

Nábřežní a ul. Neumannova, přechodů přes silnice I. třídy, pěší (cestní) síť a 

parkování. 

 

Pan Ing. arch. Zbyněk Ryška představil 2 varianty řešeného území. 1. varianta řeší 

území kolem Domu kultury spolu s navazujícími prostory (předběžně o velikosti 35 

000 m2). 2. varianta řeší zmenšené území jen na prostor za a před Domem kultury 

(předběžně o velikosti 20 000 m2) a ostatní plocha bude řešena jen jako dotčená, 

bude navazovat na řešený prostor. Komise rozvoje města se shodla na variantě č. 2.  

 

Paní ředitelka Domu kultury Mgr. Tamara Pecková Homolová potvrdila, že prostor 

před i za  Domem kultury je ve velmi špatném stavu a prostor se k ničemu nevyužívá 

a ani nemá představu do budoucna, jak prostor před DK upravit a na co nalákat lidí, 

aby tento prostor využívali. Prostor za DK je v této době převážně využíván pro 

pořádání letního kina (4-5 dnů v srpnu). Oživován může být i teď dalšími akcemi 

např.  malé pódium - letní scéna (koncerty), kuličkohřiště, prostor před DK využívat k 

prezentaci veletrhů, kongresů, výstav….) 

Členové komise se shodli na tom, že prostor před DK ponechat jako místo pro 

příjemný průchod doplněné zelení a zadní část prostoru DK využít právě k pořádání 

kulturních či sportovních akcí. V rámci tohoto tématu se řešilo i parkování za DK a z 

boku DK. Komise rozvoje města i paní ředitelka DK se shodli na tom, že parkování 

na těchto místech není nutné zachovat, pokud se najde jiné vhodné místo.. Bude ze 

strany paní ředitelky DK dán podnět ke zrušení tohoto parkování. Byla vznešena i 

myšlenka na řešení parkování formou vybudování parkovacího domu.  

V prostoru za DK vznikle oplocení chránící bezpečnost VZT jednotek, které zaroste 

rychlorostoucí zelení. Před oplocením bude postavena rozebíratelná “lavice”, která 

může sloužit jako pódium pro menší kapely k pořádání koncertů či bude nabízet 

možnost posezení a odpočinku v letních měsících - příloha č. 1. 

 

4. Dětská hřiště - Haškova, Palachova, dolní Okružní 

 

Členové komise měli možnost se dopředu seznámit s projektovou dokumentací na 

hřiště - Haškova, Palachova, dolní Okružní. Na jednání probíhala diskuze členů 

komise, a to převážně na téma - jak dobře provozně řešit hřiště, aby nám nová hřiště 

nedegradovala (odbor komunálních služeb - plán jejich údržby a jeho udržování), 

údržba zeleně, výběru herních prvků na jednotlivá hřiště, jak využít vyřazené 

(bezpečné) herní prvky - varianty nabídnutí žďárským místním částem či obcím ze 

Svazku obcí Žďársko, atd.. Na tyto otázky odpovídal vedoucí odboru strategického 

rozvoje a investic Ing. Jan Prokop. Jako první bude v letošním roce zahájena 

realizace Psího hřiště, následovat bude hřiště Palachova, dolní Okružní a nakonec i 

hřiště Haškova. 



 

Součástí zápisu je příloha č. 2 - poznámky k projednávanému návrhu. 

 

5. Projekty města – SRI 

Prezentace dle přílohy č.3 

Prezentace:  Ing. Jan Prokop 

 

Další jednání komise rozvoje města proběhne ve středu 19.4.2023 v 16:30 hod. 

v zasedací místnosti rady města a online (dle potřeby), 2. patro budovy MěÚ - 

Žižkova 227/1 ve Žďáře nad Sázavou. 

 

 

Návrhy na téma příštího jednání: Cyklodoprava ve městě Žďár nad Sázavou 

Návrhy témat příštích jednání: strategie městských prostor - např. DM Centrum, 

pěší trasy Billa, Street park, Brodská - architektonická soutěž 


